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Krobia, dnia 5 lutego 2015 r. 

 
 

 

                                         P R O T O K Ó Ł    Nr   IV/2015 

 

                                   z   IV sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  

w dniu  28 stycznia 2015 r. w ZSOiZ w Krobi     

========================================================= 

                   godzina rozpoczęcia:    16.00 

                   godzina zakończenia:   18.30  

                    Na ogólną liczbę 15 osobowego składu Rady w sesji uczestniczyło 12 

radnych, nieobecni : R. Szulc, P. Wajnert, H. Urbański.   
 

                   Ponadto w sesji uczestniczyli :  

              ====================== 

     1.   Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi.   

     2.   Walczak Damian             - Skarbnik Gminy.     

                   3.   Zawieja Karol                  - radca prawny. 

                   4.   Sołtysi Gminy Krobia.                  

                   5.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                    

                     

             Porządek obrad sesji :   

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z III sesji.  

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                       

w okresie międzysesyjnym. 

7. 

8. 

 

 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie : 

 

a)   zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich,  

b)   przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2015 rok, 

c)   zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi 

na 2015 rok,  

d)   wyznaczenia  przedstawicieli  Gminy  Krobia  do  składu  zgromadzania 

Międzygminnego Związku Turystycznego „Wielkopolska Gościnna”,  
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e)    wyznaczenia przedstawiciela Gminy Krobia do składu zgromadzania 

Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach 

Wielkich, 

f)    wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli Gminy Krobia do 

zgromadzenia Związku Międzygminnego „Edukacyjny Związek 

Międzygminny Gostkowo-Niepart”,  

g)    określenia kryteriów wraz z liczbą punktów na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych                            

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych  przez Gminę Krobia, 

h)    udzielnia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

i)     zmiany uchwały Nr III/16/2014 Rady Miejskiej w Krobi z dnia  29 grudnia                    

2014 r. w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia                                            

na lata 2015 – 2025, 

j)     zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015. 
 

    9.  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2014 r. 

  10.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

  11.  Wolne głosy i wnioski. 

  12.  Zakończenie. 
 

Sesji przewodniczył przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Kubiak. 
 

Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.   

Przewodniczący Rady powitał radnych, pracowników Urzędu oraz pozostałych 

zaproszonych gości.   

Na podstawie listy obecności stwierdzono, że na sali znajduje się 12 radnych, nieobecni 

R. Szulc, P. Wajnert, H. Urbański, wobec czego sesja jest prawomocna do podejmowania 

uchwał.   
 

      Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad.       
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.  

Przewodniczący Rady : wnoszę o uzupełnienie porządku obrad o punkt 9 - Sprawozdanie 

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2014 r. 

Zgłoszoną zmianę porządku obrad sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 12 radnych.           

Porządek obrad sesji po zmianach przyjęto jednomyślnie, głosowało 12 radnych.   

Pierwotny porządek obrad sesji stanowi załącznik do protokołu.        
 

      Ad. 3 Przyjęcie protokołu z III sesji.    
      Protokół z III sesji przyjęto jednomyślnie, głosowało 12 radnych.  
 

      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzednich sesji. 

      W imieniu Burmistrza odpowiedzi przedstawił Adam Sarbinowski :  do Starostwa 

Powiatowego w Gostyniu przekazano interpelacje związane z drogami powiatowymi 

oraz wpłynęła odpowiedź WZDW na interpelację radnej P. Wajnert dotycząca naprawy 

drogi wojewódzkiej 434.   
 

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 

     M. Duda : 1. Sprawa dotyczy kwestii związanej z moim zapytaniem sprzed kilku 

miesięcy związana z ewentualnym badaniem naszego miasta, a dokładnie rynku                       
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i okolic zabytków najstarszych  w Krobi. Burmistrz informował na jednej z sesji, że 

spotkał się w tym temacie z dyrektorem Muzeum w Gostyniu. Prosiłbym                                     

o przedstawienie efektów tego spotkania. 

      2. Sprawa związana jest z ewentualnym ujęciem w planach remontowych ul. Szkolnej                

w Krobi, ciągu ulicznego uczęszczanego licznie przez uczniów naszych szkół. Czy są 

jakieś pomysły aby droga ta była bardziej bezpieczniejsza.  

     3. Tematy związane są z ulicą Mickiewicza. Pierwszy dotyczy zaplecza tej ulicy, czyli 

łącznika pomiędzy ogrodem parafialnym, a tzw. Kościelskim. Zamontowano tam 

oświetlenie, a odcinek ten często uczęszczany przez mieszkańców nie jest utwardzony. 

Proszę także wziąć pod uwagę wykonanie tego odcinka. 

      Z ulica tą wiąże się prośba o zwrócenie się do  Wojewódzkiego Inspektoratu Nadzoru 

Budowlanego o informację na temat budynku, który zagraża sąsiadującym budynkom                   

i przechodniom. Proszę o informację w tej sprawie, ponieważ mieszkańcy zaniepokojeni 

są takim stanem oraz opinię nadzoru w jaki sposób zabezpieczyć ten budynek.   

      L. Bem : 1. Pytanie związane jest w wczorajszym protestem rolników w Kaczkowie. 

Przekazywane są różne informacje odnośnie zagrożenia budowy kopalni, proszę                            

o informację jak temat ten przedstawia się na dzisiaj.  

     2. Temat dotyczy ulic Ogród Ludowy i prof. Zwierzyckiego, na których odbyło się 

zdarzenie, poprzez zablokowany autobus doszło do zablokowania wyjazdu innych 

samochodów. W trakcie tego zdarzenia ukarane zostały mandatami osoby nie 

dostosowały się do przepisów. Uważam, że właściwym byłoby usytuowanie na tym 

odcinku ulic znaku zakazu zatrzymywania, aby rozwiązać ten problem. 

      G. Skrobała : rodzice dzieci uczęszczających do oddziałów przedszkolnych i szkolnych           

z Gogolewa zwracają się z prośbą o oznakowanie przejścia dla pieszych, ponieważ dzieci 

idą jedną stroną chodnika, następnie muszą przejść do przystanku autobusowego 

usytuowanego przy skrzyżowaniu w okolicach Ośrodka Zdrowia. Takie rozwiązanie jest 

niebezpieczne i zasadne byłoby oznakowanie takiego przejścia.      

     J. Mikołajczak : 1. Sprawa dot. przystanku autobusowego przy świetlicy w Chwałkowie 

usytuowanego przy skrzyżowaniu w kierunku Krzyżanek. Obserwuję, że ten przystanek 

nie jest wykorzystany ani przez dzieci, ani przez mieszkańców. W kierunku Rawicza nikt 

na autobus nie oczekuje. Uważam, że korzystne byłoby przeniesienie go na dworzec 

kolejowy Włostowo ponieważ w tym miejscu może być lepsza jego lokalizacja.  

      2. Autobusem w godzinach rannych jadącym od Rawicza przez Chwałkowo do Krobi  

przemieszczają się mieszkańcy szczególnie do Ośrodka Zdrowia. Myślę, że zasadnym 

byłoby rozważenie możliwości zlokalizowania przy tym ośrodku przystanku na żądanie.  

      J. Gałęzewski : namalowano dwa przejścia dla pieszych, dwie jego odnogi w okolicach 

skrzyżowania ulic Wjazdowej, Fabrycznej i Ponieckiej. Prosiłbym aby skierować do 

zarządcy tych dróg o usytuowanie bezpiecznego oznakowania przejścia dla pieszych                      

w okolicy sklepu Lewiatan. Zbliża się czas malowania pasów przejść dla pieszych i może 

w tym okresie można by zgrać te prace.  

      L. Włodarczyk : 1. W miejscowości Pudliszki mógłby być postawiony słup 

ogłoszeniowy dla mieszkańców, obecna gablota nie mieści obecnie zamieszczanych 

informacji. 

     2. Mur za Domem Strażaka na ul. Fabrycznej jest znacznie pochylony co grozi jego 

przewróceniem na ulicę. Z moich informacji Spółdzielnia Mieszkaniowa interweniowała 

w tej sprawie lecz do dziś nie ma reakcji w tej sprawie.  
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     Przewodniczący Rady : w dniu dzisiejszym wpłynęła pisemna interpelacja złożona przez 

radną Paulinę Wajnert.     
       

     Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                    

w okresie międzysesyjnym. 

08.01 - odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gminy w związku                            

z zaskarżeniem przez Burmistrza Krobi decyzji Ministra Środowiska dotyczącej 

zatwierdzenia „Dodatku nr 1” do dokumentacji geologicznej złoża węgla brunatnego 

„Oczkowice”. Decyzja ta przewiduje poszerzenie złoża „Oczkowice” o zasoby węgla 

brunatnego znajdujące się na terenie gminy Krobia, oznaczone dotychczas jako złoże 

„Krobia-Poniec”.  

16.01 – przekazałem oświadczenia majątkowe radnych do Urzędu Skarbowego                          

w Gostyniu. Oświadczenia zostały złożone przez wszystkich radnych w ustawowym 

terminie – 30 dni od daty złożenia ślubowania. 

23.01 – odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Miejskiej w Krobi w celu: 

- analizy Statutu Gminy Krobia, 

- omówienia projektów uchwał na dzisiejszą sesję  

- omówienia spraw bieżących. 

23.01 – odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych w celu wydania 

opinii do projektów uchwał na dzisiejszą sesję. 

24.01 – uczestniczyłem w studniówce w Zespole Szkół Ogólnokształcących                                

i Zawodowych w Krobi. 

26.01 – otrzymałem sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Krobia w 2014 roku.  

28.01 – odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu w celu wydania opinii do projektów 

uchwał na dzisiejszą sesję. 
 

      Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie przedstawił Burmistrz, stanowi ono załącznik nr 1 do protokołu.  

K. Perdon : czego dotyczyło spotkanie z przedstawicielami Powiatu Gostyńskiego                      

w zakresie realizacji inwestycji na terenie gminy Krobia w roku 2015? 

Burmistrz : tematy związane z inwestycjami na terenie naszej gminy obejmowały 

planowane zadania ścieżki rowerowej Krobia-Pudliszki, dalszy etap ścieżki w kierunku 

Potarzycy oraz z ewentualnie pozostałych środków kontynuacja i dokończenie chodnika 

przy ul. Miejsko-Góreckiej. Spotkaniu z ramienia Starostwa Powiatowego przewodniczył 

wicestarosta. Kwestia realizacji tych zadań zależna jest od wprowadzenia środków do 

budżetu powiatowego, co na dzień dzisiejszy jeszcze nie nastąpiło.  Rozmawiano także 

nad rozwiązaniami technicznymi, przebiegu tych odcinków, które można realizować z 

tych środków.  Odnośnie ścieżki od Pudliszek zaproponowano, aby dokumentacja 

techniczna obejmowała chodnik oraz remont nawierzchni od ronda w Krobi do 

skrzyżowania z ul. Poniecką w Pudliszkach. Podejmowano też temat kompleksowego 

wykonania ścieżki rowerowej na odcinku od Ponieca do Pępowa. W związku z tym 

ustalono, że kolejne spotkanie powinno być przy udziale przedstawicieli gminy Poniec                   

i Pępowo. Zadanie to będzie kapitałochłonne i oczywiście rozłożone w czasie, przy 

założeniu pozyskania środków zewnętrznych, chociażby z Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych.    
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M. Duda : przy realizacji ścieżki do Pudliszek wpisano renowację chodnika od ronda w 

Krobi. Ścieżkę zaplanowano po prawej stronie jadąc do Pudliszek, czy również 

wykonany zostanie chodnik po prawej stronie? 

Burmistrz : założenia są takie, patrząc od Krobi, że z lewej strony będzie ciąg ścieżki 

rowowej, a po prawej realizacja modernizacji chodnika.   
 

Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:  

a) zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił A. Sarbinowski.  

Uchwałę Nr IV/18/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r. w sprawie 

zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich; przyjęto jednomyślnie, głosowało                   

12 radnych. 
 

b) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2015 rok. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej.  

Uchwałę Nr IV/19/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r.                              

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Krobi na 2015 rok; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało12 radnych. 
 

c) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi na 2015 

rok.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej.  

Uchwałę Nr IV/20/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r.                                    

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Krobi                       

na 2015 rok; przyjęto jednomyślnie,  głosowało 12 radnych. 
 

d) wyznaczenia  przedstawicieli  Gminy  Krobia  do  składu  zgromadzania 

Międzygminnego Związku Turystycznego „Wielkopolska Gościnna”.  
Przewodniczący Rady zaproponował z ramienia rady kandydaturę Mariusza Dudy, który 

wyraził zgodę oraz z ramia urzędu Adama Sarbinowskiego, który wyraził zgodę.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił A. Sarbinowski.  

Uchwałę Nr IV/21/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r. w sprawie 

zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich; przyjęto jednomyślnie, głosowało                   

12 radnych. 
 

e) wyznaczenia przedstawiciela Gminy Krobia do składu zgromadzania 

Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich.  
Przewodniczący Rady zaproponowała kandydaturę radnego Jerzego Gałęzowskiego, 

który wyraził zgodę.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił A. Sarbinowski.  

Uchwałę Nr IV/22/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r. w sprawie 

wyznaczenia przedstawiciela Gminy Krobia do składu zgromadzania Międzygminnego 

Związku Wodociągów i Kanalizacji w Strzelcach Wielkich; przyjęto jednomyślnie, 

głosowało12 radnych. 
 

f) wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli Gminy Krobia do zgromadzenia 

Związku Międzygminnego „Edukacyjny Związek Międzygminny Gostkowo-

Niepart”.  
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Przewodniczący Rady zaproponował kandydaturę radnej Genowefy Skrobały, która 

wyraziła zgodę, z ramienia mieszkańców środowiska Walentemu Mikołajczakowi, który 

wyraziła zgodę. Pisemną zgodę na kandydowanie przedłożyły Małgorzata Balcerek                      

i Katarzyna Naskręt–Dorsz, stanowiące załączniki 2-3 do protokołu.     

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił A. Sarbinowski.  

L. Włodarczyk : proszę o krótką charakterystykę kandydatur.  

Burmistrz : pani Katarzyna Naskręt-Dorsz reprezentowała środowisko rodziców                          

w poprzedniej kadencji funkcjonowania związku, jest osobą bardzo konstruktywną, 

dobrze reprezentowała środowisko Niepartu w ramach walnego zgromadzenia związku, 

w których uczestniczyła zawsze.  Natomiast p. Małgorzata Balcerek jest nauczycielem                         

w tym Zespole Szkół i również bardzo dobrze pełniła swoją rolę.   

Uchwałę Nr IV/23/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r. w sprawie 

wyznaczenia dodatkowych przedstawicieli Gminy Krobia do zgromadzenia Związku 

Międzygminnego „Edukacyjny Związek Międzygminny Gostkowo-Niepart”; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało12 radnych 
 

g) określenia kryteriów wraz z liczbą punktów na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych                            

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych  przez Gminę Krobia. 

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawiła Naczelnik WSS Maja Moskwa-Loman.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych G. Skrobała przedstawiła 

pozytywna opinię komisji o projekcie uchwały.  

Uchwałę Nr IV/24/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r.                              

w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych oraz oddziałów przedszkolnych                            

w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych  przez Gminę Krobia; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało12 radnych. 
 

h) udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu.  

Projekt uchwały i uzasadnienie przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L.Bem : komisja na posiedzeniu w dniu 28.01.br 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt uchwały.  

Uchwałę Nr IV/25/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r.                                    

w sprawie udzielnie pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu; przyjęto 

jednomyślnie,  głosowało 12 radnych. 
 

i) zmiany    Uchwały    Nr III/16/2014     Rady    Miejskiej    w    Krobi z  dnia                     

29 grudnia  2014 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Krobia  na lata 2015 – 2025.  

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą złącznik nr 4 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 28.01.br                       

i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.  

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednogłośnie, głosowało 12 radnych. 

Uchwałę Nr IV/26/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r. w sprawie 

zmiany    Uchwały    Nr III/16/2014     Rady    Miejskiej    w    Krobi  z  dnia 27 grudnia  
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2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krobia  na lata 

2015 – 2025; przyjęto jednomyślnie, głosowało12 radnych. 
 

j) zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015. 

Projekt uchwały i uzasadnienie oraz autopoprawkę stanowiącą złącznik nr 5 do protokołu 

przedstawił Skarbnik Gminy D. Walczak.  

Przewodniczący Komisji Budżetu L. Bem : komisja obradowała w dniu 28.01.br                       

i projekt uchwały oraz autopoprawkę zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. Natomiast 

członkowie komisji mieli wątpliwość czy w ogóle udzielić pomocy finansowej Policji na 

zakup samochodu. W ostaniem czasie policja gostyńska i naszego posterunku bardzo 

liczne kontrole przeprowadza na naszym terenie, szczególnie w miejscach 

niedozwolonych do przejścia, a takich na terenie miasta jest wiele. Również w przy 

szkole osoby nieprawidłowo parkujące otrzymały mandaty, a sytuacja nie była łatwa 

ponieważ parkujący autobus uniemożliwił prawidłowy manewr, a można było udzielić 

pouczenia, jeśli sytuacja była trudna, nie z winy kierowcy. Podobnie przy tablicy 

rozstrzelanych trudno jest przejść na chodnik, ponieważ przejście dla pieszych 

usytuowane jest w dalekiej odległości na ul. Kobylińskiej i w ten sposób ludzie sobie 

ułatwiają przechodząc w miejscach gdzie nie ma pasów. W niektórych przypadkach 

naprawdę mogło być podejście inne policjanta do tego typu sytuacji. Pozytywnie 

zaopiniowano tą zmianę w budżecie.   

Burmistrz : kwestia podejścia policjanta kiedy karać, a kiedy nie karać może być 

przedmiotem dyskusji. Kilka wątków się pojawiła, kwestia czy powinniśmy analizować 

takie sytuacje jednostkowo, ponieważ to, że chcemy żyć w bezpiecznym, to nie mamy co 

do tego wątpliwości. Temat przechodzenia w niedozwolonych miejscach jest kwestią 

jednak narażenia siebie i innych na niebezpieczeństwo. Podejmujemy świadomą decyzję, 

kiedy przechodźmy w takich niedozwolonych miejscach z konsekwencjami, które mogą 

nas spotkać. Kwestia mandatów w kontekście autobusu, który zablokował przejazd czy 

były one uzasadnione.  Należy o tym pamiętać, że mandat jest formą ukarania na 

zasadzie dobrowolności. Każdy z nas ma prawo odmówić przyjęcia mandatu i wtedy 

będzie skierowana spawa do Sądu, który w sposób niezależny od Policji dokona oceny 

stanu faktycznego czy doszło do popełnienia wykroczenia.  

K. Perdon : policjant też człowiek i od czasu do czasu powinien mieć ludzką  twarz a nie 

tylko karać. Przeciętny człowiek nie pójdzie do Sądu, bo z reguły przegra to jeszcze 

będzie musiał ponosić koszty sądowe. Nam chodzi o to, aby nasi policjanci od czasu do 

czasu spojrzeli na takie sytuacje, a być może jakby częściej spacerowali po mieście 

zwrócili by uwagę na te problemy.              

Zgłoszoną autopoprawkę przyjęto jednogłośnie, głosowało 12 radnych. 

Uchwałę Nr IV/27/2015 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 28 stycznia 2015 r.                              

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krobia na rok 2015; przyjęto 

jednomyślnie, głosowało12 radnych. 
 

Ad. 9 Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli za 2014 r. 

Sprawozdanie przedstawiła Naczelnik WSS Maja Moskwa-Loman, które stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 10 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  
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Burmistrz : odnośnie kwestii badania georadarem to takie spotkanie miało miejsce, 

miałem okazję obejrzeć wyniki takich badań dokonanych gostyńskiej fary. Dokumentacja 

specjalistyczna przedstawia co znajduje się pod ziemią, opisuje co znajduje się w danym 

miejscu na bazie pewnych ustaleń z dozą prawdopodobieństwa, biorąc pod uwagę 

doświadczenia archeologiczne. Koszty takiego badanie wynoszą około kilkunaści tysięcy 

złotych. Nie zaplanowano środków na taki cel i myślę, że warto to rozważyć czy tego 

typu badania nie dały by nam nowych informacji na temat przyszłości naszego miasta. 

Warto byłoby je przeprowadzić na terenie Wyspy Kasztelańskiej, kościoła i rynku. Do 

tematu oczywiście należałoby w przeszłości wrócić, lecz wiązać się to będzie z 

określonymi nakładami finansowymi.  

Kwestia  sukcesywnego poprawiania warunków drogowych na terenie naszego miasta co 

roku występuje. Oczywiście jest ograniczenie finansowe środków jakie posiadamy, są 

inne drogi w Krobi, które w ogóle nie mają nawierzchni asfaltowej. Natomiast stan 

techniczny ul. Szkolnej jest bardzo zły i myślę, że charakter tej drogi i jej szerokość 

przemawiają aby wykonać nawierzchnię tak jak na ul. Nowej. W budżecie na ten rok 

ulica ta nie była planowana i przy budżecie na rok przyszły można ten remont rozważyć.  

Odnośnie łącznika, dojścia do ul. Mickiewicza to powinno to być przedmiotem dyskusji 

przy podzielę 300 tys. zł zaplanowanych w budżecie na remonty chodników i dróg. 

Sprawę posesji zagrażającej bezpieczeństwu oraz o nieuregulowanym stanie prawnym 

przy ul. Mickiewicza możemy ponawiając interwencję kierując sprawę do Inspektora 

Nadzoru Budowlanego.  

Nad kwestią zablokowania dojazdu przez autobus i postawy Policji już dyskutowaliśmy                

i do tematu wrócę w trakcie kontaktu z Policją.  

K. Perdon : problem jednak odnosi się do drogówki gostyńskiej.   

Burmistrz : odnośnie zakazu postoju w tym miejscu to należy zwrócić się do Komisji 

Bezpieczeństwa o zasięgniecie opinii w tej sprawie. W miejscu tym jest faktycznie 

wąsko, ruch i znak jest zasadny jednak doświadczanie pokazuje, że mogą wystąpić różne 

komplikacje.  

Odpowiadając radnej G. Skrobała odnośnie lokalizacji przejścia dla pieszych                                

w Gogolewie, to jest ono zasadne i temat ten zostanie rozważony. 

Przy pracach malowania pasów przejść dla pieszych ustalony zostanie harmonogram, 

gdzie ujęte zostaną także miejsca na krzyżowaniu przy Lewiatanie w Pudliszkach.  

Temat zmiany lokalizacji przystanku autobusowego w Chwałkowie poruszony przez 

radnego J. Mikołajczaka uważam, że powinien być przedmiotem dyskusji na zebraniu 

wiejskim mieszkańców, jak jest ich opinia. Takie przeniesienie jest jak najbardziej 

możliwe, nie wiąże się z wielkimi nakładami finansowymi. Jednym z warunków jest 

zgoda zarządcy PKP o takie usytuowanie.  

J. Mikołajczak : czy będzie potrzeba PKP na to przeniesienie? 

Burmistrz : tak i również zarządca drogi Starostwo Powiatowe również w tej kwestii 

musi wyrazić opinię. 

Odnośnie przystanku na żądanie przy Przychodni Zdrowia na ul. Powst.Wlkp. w Krobi 

jest to warte rozważenia. Oczywiście jest to w zarządzaniu WZDW, który reguluje 

kwestie takiej lokalizacji.  

Odnośnie słupa ogłoszeniowego, to mając na uwadze estetykę tego co jest tam 

zawieszane, tego kto ma zapanować nad tym elementem, to chętnie  przeniósłbym któryś 

z Krobi do Pudliszek. Oczywiście rozważymy kwestię, czy ewentualnie słup czy tablica 
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będzie zamontowana w określone lokalizacji, myślę o miejscu naprzeciw kościoła przy 

parkingu.    

Ogrodzenie o którym mówił p. sołtys należy pod zarząd ANR,  do którego sprawa 

zostanie skierowana.  

L. Włodarczyk : jeśli się cos stanie, to ktoś będzie musiał to uporządkować, 

podejrzewam, że my jako Gmina. Wątpię żeby agencja przejechała to regulować,                         

a obawiam się, że grozi to zawaleniem. 

Burmistrz : w pierwszej kolejności musimy zwrócić się do zarządcy o podjęcie decyzji. 

Negatywne konsekwencje przewrócenia tego ogrodzenia wiązać się będą                                           

z konsekwencjami dla  właściciela.  

Temat związany z poszukiwaniami złóż węgla brunatnego na naszym terenie, na który 

wypowiadam się często w różnych okolicznościach. Nie jest łatwo powiedzieć na tak 

postawione pytanie krótko. W tym temacie na przestrzeni 5 lat jaki przewija się                         

w różnych dyskusjach wiele różnych informacji pada i jest tak, że każdy musi sobie tą 

prawdę wybrać. Mamy tyle źródeł informacji, jej przekazów, że każdy tą prawdę 

dopasowuje wrażenia do swojej sytuacji.  Od dziecka interesuję się historią, zawsze 

zastanawiało mnie czytając książki, różnych autorów, różnych krajów, że opisują te same 

wydarzenia i opisy te są zupełnie odmienne. Te punkty widzenia zależały od tego                      

z jakiego kraju pochodził autor, jaki miał światopogląd. Na przykład tematyka 

holokaustu zupełnie inaczej widziana jest przez polskich autorów, a zupełnie w inny 

sposób przez amerykańskich, niemieckich i innych. Tak podobnie jest z naszym tematem 

kopalni. Część Państwa podejmowała w 1999 roku uchwałę w sprawie studium                              

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, gdzie wyznaczano 

obszar złoża węgla brunatnego Krobia-Poniec. Przekonany jestem, że nikt                                  

z podejmujących wtedy tę uchwałę z wpisanymi złożami nie myślał o tego typu 

możliwościach poszukiwania węgla. Nie myśleliśmy w takich kategoriach, że to złoże 

może być eksploatowane. Obecnie mamy sytuację taką, że trwają poszukiwania złoża                    

i potencjalne konsekwencje jakie mogą z tego wynikać. Są osoby, które widzą już dziurę, 

elektrownię, wydobywany węgiel, negatywne konsekwencje,  które z tego wynikają. 

Można powiedzieć, że potencjalnie faktycznie taka możliwość istnieje. Ale rację mają 

myślę te osoby, które tego na dzisiaj nie widzą. Patrząc na studium uwarunkowań                          

i zagospodarowania przestrzennego na terenie gdzie ten węgiel występuje kilka lat temu 

Rada Miejska przyjmowała plan na tym obszarze, przewidywana była produkcja rolna. 

Postawienie siłowni wiatrowych, które znajdują się na tym złożu nie przewidywano 

eksploatacji węgla. Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa aby można było 

eksploatować węgiel brunatny muszą znaleźć się konieczne elementy. Jednym z nich jest 

zgodność eksploatacji z przeznaczeniem terenu. W momencie wystąpienia o koncesję na 

wydobycie Minister Środowiska zwraca się do Ministra Rolnictwa czy tereny te 

wyłączone są z produkcji rolnej aby eksploatować, dalej do Ministra Gospodarki czy jest 

to zgodne z polityką gospodarczą kraju. Następnie zwraca się o uzgodnienie                              

z właściwym samorządem, tego uzgodnienia dokonuje wójt, burmistrz, prezydent,                     

w zakresie zgodności przeznaczenia tego terenu. Jeśli dzisiaj doszłoby do uzgodnienia 

przez firmę PAK, lub jakąkolwiek inną o wydanie koncesji na wydobycie to minister 

zwraca się do nas o takie uzgodnienie i innego nie może być jak brak tego uzgodnienia. 

Nie możemy uzgodnić czegoś co nie jest zgodne z przeznaczeniem naszego terenu. Nie 

może być ona wydana zgodnie z literą prawa koncesja na wydobycie. Wielokrotnie                    
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w ostatnim czasie powtarzałem, że rozumiem osoby, które nie chcą tej kopalni, mają 

emocjonalny stosunek do naszego terenu, wyobrażają sobie swój sposób życia taki jak do 

tej pory i chcą te ziemie przekazać swoim następcom. Swoje stanowisko przedstawiłem 

też w roku 2010 i popieram osoby, które chcą manifestować w sposób publiczny swoją 

niechęć do powstania kopalni w formie protestów organizowanych przez różne 

środowiska. Rada Miejska w Krobi również wystosowała takie swoje negatywne 

stanowisko. Nasz punkt widzenia jest zgodny z osobami, które jadą protestować. Cieszę 

się, że ten protest był legalny, że został zgłoszony. Czasami może być tak, jak                            

w przypadku tych mandatów, o których wcześniej mówiliśmy, że praworządny kraj 

chroni słabszych ekonomicznie. Ja na proteście nie byłem z kilku powodów, myślę, że 

dla Państwa zrozumiałych.  Mieszkańcy naszej gminy decydowali się na udział                             

w proteście i utożsamiam się z ich sprzeciwem.        

W spotkaniu uczestniczyli także Burmistrz Miejskiej Górki i Starosta Gostyński, jego 

tematem było odwołanie od decyzji od Ministra Środowiska, która kończyła proces 

realizacji koncesji na poszukiwanie i dokumentowanie złóż węgla brunatnego. 

Złożyliśmy odwołanie od niej, przedstawiliśmy liczne argumenty, które w naszej ocenie 

uzasadniają i przedstawiają wątpliwości, które powinny zostać wzięte pod uwagę                    

w ponownym rozpoznaniu wniosku.                            
 

Ad. 11 Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: otrzymaliśmy zaproszenie na konferencję 

informacyjno-diagnostyczną UAM w Poznaniu  pn. Węgiel brunatny w południowo-

zachodniej Wielkopolsce – rozpoznanie diagnoza skutków eksploatacji odkrywkowej,                

w dniu 3 lutego.  

Jak obecnie planowana jest gospodarka odpadami w ramach związku, którego Gmina jest 

członkiem? Wg informacji z mediów wzrost stawek za wywóz odpadów będzie, 

natomiast prezes zapewniał, że na dzień dzisiejszy nie są planowane wzrosty stawek. 

Burmistrz : niepokojąca jest kwestia, że jeden z 18-tu udziałowców przekazuje medialnie 

o planowanych wzrostach stawek. W dniu 30 stycznia odbędzie się Nadzwyczajne 

Zgromadzenie spółki MZO, na którym tematy związane z kosztami oraz ewentualnym 

zrostem będą omawiane. Będziemy rozmawiać merytorycznie w oparciu o przedstawiane 

dane.    

H. Busz : prosiłbym o przedstawienie radnym przed wyborami liczbę uprawnionych 

mieszkańców do głosowania w poszczególnym sołectwie.      

 

Ad. 12 Zakończenie obrad  sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: dziękuję wszystkim osobom, które sesję przygotowały, 

dziękuję wszystkim za przybycie i zamykam IV sesję Rady Miejskiej w Krobi. 

 

   Protokół sporządziła :                                                  

       Aurelia Sikorska   

 
 


